
Tarcisius wijkschool voor iedereenIJsvrij de stoep (?)!

Wat denkt u: Zou het de komende weken 
nog gaan sneeuwen of ijzelen? Wanneer 
dat niet het geval is, dan kunt u het 
volgende overslaan. Maar wanneer het 
wel weer glad op straat wordt, willen we u 
de volgende overdenking van twee lezers 
en actieve buurtbewoners meegeven. 
We ontvingen hun noodkreten vlak 
voor Kerstmis. Zoals u zich misschien 
herinnert, daalden vooral het weekeinde 
voor Kerstmis de temperatuur onder het 
vriespunt. Om er daarna bij regenval weer 
boven te stijgen.

De eerste schreef het volgende: ‘Kan de 
Buurtkrant aandacht besteden aan de 
gladheid van de trottoirs in de wijk? Zoal 
je weet maak ik de nodige rondjes in de 
wijk om het grondwater te peilen en ander 
vrijwilligerswerk te doen. Wat mij opviel 
tijdens de afgelopen vorstperiode  was 
dat de trottoirs spiegelglad waren. Terwijl 
het toch voor bewoners een kleine moeite 
is om bij de voorkant van je huis even te 
strooien. Dit strooizout is zelfs gratis te 
verkrijgen bij de gemeente. Nu zijn er een 
aantal bewoners die op hun deel van het 
trottoir wel strooien. Anderen doen het 
niet. Levensgevaarlijk omdat je normaal 
kan lopen op het gestrooide deel en dan 
ineens op een spekglad gedeelte komt. Ik 
heb verschillende mensen (jong en oud ) 
zien vallen. Ook ik was slachtoffer. Het is 
toch een burgerplicht om de stoep voor 
je huis schoon en veilig te houden? Als 
elke bewoner zorgt dat het trottoir ijs en 
sneeuw vrij is, kan een ieder die op straat 
komt zich veilig bewegen. Denk ook aan 
de postbodes en bezorgers.’ 
 
Ook een andere trouwe lezer reageerde. 
Die schreef: ’Kun je in de volgende 
Buurtkrant misschien aandacht besteden 
aan het schoonhouden van de stoepen bij 
sneeuw of ijzel?

De ziekenhuizen zijn overbelast vanwege 
botbreuken en ander letsel door de 
gladheid van de afgelopen dagen. Er is 
gratis strooizout bij de gemeentewerf 
aan de Melanchtonweg beschikbaar. 
Als iedereen meewerkt gebeuren er vast 
minder ongelukken!’

We spraken beide bewoners op de 
Nieuwjaarsreceptie van de BOK in café 
‘t Viaduct (komt u volgende keer ook?) 
en daarbij brachten ze nogmaals hun 
boodschap onder onze aandacht. Van 
de tegenwerping, dat ze de invloed van 
de Buurtkrant niet moesten overschatten 
en dat ze echt niet moesten denken, dat 
de bewoners van het Kleiwegkwartier 
plotseling hun stoepje sneeuwvrij gingen 
maken, omdat ze daarover een stukje in 
de Buurtkrant hadden gelezen.

Dat waren tegenwerpingen waarvan 
ze niets wilden weten. Om het kort te 
maken, wij wilden als Buurtkrant verdere 
botbreuken niet op ons geweten hebben.

* * *

Dan nog iets anders. Toen twee jaar 
geleden het betaald parkeren werd 
ingevoerd, ontvingen bewoners met een 
eigen parkeervoorziening waarvan ze 
geen gebruik konden maken een tijdelijke 
parkeervergunning twaalf maanden 
geldig met de toezegging, dat die zonder 
problemen kon worden verlengd. We 
kregen signalen dat deze bewoners 
nu toch weer op de wachtlijst werden 
geplaatst. Graag een berichtje aan de 
BOK wanneer u dat ook is overkomen.

Chris Mast
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Kijk ook eens op:

Vernieuwd,
nu ook geschikt voor 

mobiel en tablet!

•  Donderdag 2 februari, Oranjekerk, 
19.00 - 21.00 uur, laatste inlevermoment 
spullen voor de Bazaar.

•  Dinsdag 7 februari, Oranjekerk,  
10.00 uur, inloop met koffie 9.30 uur. 
Culturele ochtend. Frans van Vliet 
(koster van de Hillegondakerk) over  
Het onderwijs door de eeuwen heen. 

•  Zaterdag 11 februari, Oranjekerk,  
10.00 - 16.00 Bazaar, kleding en andere 
spullen, etc.

•  Zaterdag 11 februari, Gusto Italiano, 
Kleiweg 199, 17.00 uur opening foto/
kunst expositie KC Coleman.  

•  Dinsdag 14 februari, 20.00 uur, locatie 
Argonuatenweg, vergadering wijkraad 
Hillegersberg.

•  Dinsdag 7 maart, Oranjekerk, 10.00 
uur, inloop met koffie 9.30 uur. Culturele 
ochtend, Henk Koetsveld auteur van het 
jubileumboek van de VSW over Wonen 
tussen Groen en Water

 
•  Dinsdag 14 maart, 20.00 uur, locatie 

Argonautenweg, vergadering wijkraad 
Hillegersberg.

•  Wijkwinkel, Rozenlaan 20,  
open maandag en donderdag van 9.30 
tot 10.30 uur, telefonisch bereikbaar via 
010-4224445 en via info@bokrotterdam.
nl. Bewoners van het Kleiwegkwartier 
zonder computer, die voor een aanvraag 
of iets dergelijks een computer nodig 
hebben, kunnen zich wenden tot de 
wijkwinkel. 

•  Oranje Leeszaal/bibliotheek,  
Rozenlaan 20, open elke dinsdag van 
10.00 tot 12.00 uur en elke woensdag 
van 10.00 tot 11.30 uur. 

Addy Poutsma (links) en Joan de Jong, de directie van de Tarcisius school. (foto: Theo Joosten)

De Buurtkrant sprak de tweekoppige 
directie van de Tarcisius school tijdens 
een korte pauze. Overal klinken spelende 
kinderen. Joan de Jong, directeur van 
het Tarcisius moet na ons gesprek 
meteen door. De juf van de gele beren is 
ziek en ze moet even bijspringen: vijftien 
energieke kleuters wachten op haar. 
Addy Poutsma, adjunct-directeur vertelt 
over de voorbereidingen die hij treft 
voor de carnavalsoptocht door de wijk 
op vrijdag 17 februari. Dat geeft meteen 
een beeld van de Tarcisius school: een 
echte buurtschool geworteld in de wijk, 
met hart voor de kinderen. En dat is 
eigenlijk altijd zo geweest. 

Vroeger had de kerk een nadrukkelijke 
rol op de katholieke school. Sowieso 
zaten kerk en (kleuter)school in hetzelfde 
gebouw: tot ergens in 1969 was de ene 
kant een meisjesschool en aan de andere 
kant de jongensschool. De meisjes 
moesten rechtsom en de jongens linksom, 
om elkaar dan aan de achterkant tegen 
te komen. Addy: ‘Woensdagochtend was 
altijd de ochtendmis en daar mochten dan 
leerlingen van school als misdienaar naar 
toe. Dat waren echt gouden tijden. Ik zat 

hier vroeger zelf ook op school: onder 
schooltijd kon je dan bijvoorbeeld naar een 
trouwerij of kwam de pastoor een verhaaltje 
vertellen.’ 

Addy verwacht dat veel lezers van de 
Buurtkrant zich juffrouw De Koning nog 
wel zullen herinneren: ‘Ze was echt een 
begrip, bij iedereen die vroeger op school 
zat.’ Hij vertelt vol goede anekdotes verder 
over de rijke historie en ziet vaak nog 
mensen mijmerend langs school lopen of 
fietsen. Addy: ‘Als ik dat zie, dan mogen ze 
altijd even binnenkijken. Daar worden we 
allemaal blij van, verhalen van vroeger zijn 
altijd leuk.’

Van oudsher is het Tarcisius een 
gemoedelijke school voor kinderen uit de 
wijk. Ook nu is het Tarcisius een echte 
dorpsschool in de grote stad. Dat is ook 
wel echt typisch aan het Kleiwegkwartier: 
wonen in de stad met dorpse veiligheid 
maar wel oog voor elkaar en grotere 
vraagstukken van de ander. Joan vertelt 
enthousiast over hoe bewust ze zich als 
school zijn van het leefgebied van de 
kinderen en de ouders. ‘De school doet 
zo veel mogelijk boodschappen in de wijk 

en bij een brand zoals bijvoorbeeld in 
Plaswijckpark of zoals laatst bij een gezin 
van school, dan kunnen we echt groots zijn 
met elkaar. Veel komt dan vanuit school, 
de leerlingen en ouders maar ook vanuit 
de buurtbewoners. We hadden bij de 
brand laatst online een lijst opgesteld van 
benodigdheden: binnen twee uur hadden 
we samen alles bij elkaar verzameld.’ 

Het Tarcisius is een rooms-katholieke 
school waar regulier onderwijs wordt 
gegeven. Addy vindt dat een nietszeggende 
term en noemt het liever ‘modern onderwijs 
waarbij we aspecten uit verschillende 
onderwijsstromingen toepassen’. Joan vult 
aan: ‘We zijn een school met een hart, dat 
hart staat echt centraal, het is niet voor niets 
ons logo.’ 

Het idee dat er op het Tarcisius dus saai 
klassikaal onderwijs wordt gegeven, is 
volstrekt achterhaald. Joan: ‘We werken 
met een portfolio, kiezen heel bewust voor 
meer groep doorbroken werken en werken 
meer en meer met project onderwijs, 
zodat ieder kind met eigen leervragen 
en denkniveau binnen dat thema op 
onderzoek kan gaan.’ Een ander voorbeeld 
van de echte Tarcisius aanpak, zijn de 
laatste weken van groep 8. Dan verandert 
de Tarcisius school in het Tarcisius college 
en krijgen de leerlingen twee weken lang 
les zoals op het Voortgezet Onderwijs: 
te laat komen betekent papierprikken, 
er worden gastlessen gegeven, er is een 
echte kantine op school en de kinderen 
lopen stage bij bedrijven en bedrijven in 
de wijk. 

Dit Tarcisius gevoel kan alleen maar 
met kwalitatief goede en gemotiveerde 
leerkrachten. Die kinderen leren leren en 
laten ontwikkelen. Daarom is het Tarcisius 

een opleidingsschool met twaalf docenten-
in opleiding op zestien groepen. Velen 
stromen na hun studie door. Joan: ‘Om 
die reden zijn er hier geen open vacatures, 
maar juist continuïteit, een gebalanceerde 
personeelsopbouw en gedrevenheid. Op 
deze manier kunnen we kijken naar het kind 
in zijn geheel en het hart op de juiste plek 
brengen.’ 

Onlangs is de dependance van het Tarcisius 
(Margrietstraat), waar de bovenbouw les 
krijgt, grondig verbouwd. Een proces van 
tien jaar. Addy en Joan zijn erg trots op 
het resultaat. Van binnen is alles grondig 
gestript en opnieuw stijlvol – met rustige 
kleuren - ingericht, van de buitenkant 
vallen de goudkleurige kozijnen op. Een 
overwinning op de welstandscommissie. 
Ook het hoofdgebouw op de Johan 
de Wittlaan (het gehele complex is 
een gemeentelijk monument) is aan 
vernieuwing toe. Het businessplan 
hiervoor ligt klaar bij de gemeente: er is 
vijf miljoen euro nodig en vooral heel veel 
geduld. Vanwege personeelstekort bij de 
gemeente laat alleen de behandeling van 
dat businessplan zeker een jaar op zich 
wachten.  

Marlies Katy Hanifer

www.tarcisius-school.nl

De carnavalsoptocht  
op vrijdag 17 februari 2023 loopt  
vanaf 10.15 uur een rondje door 

de buurt. Bewoners zijn van harte 
uitgenodigd om langs de kant  

te kijken. 



Zoekplaatje
Voor het nieuwe Zoekplaatje maken 
we het weer eens niet al te moeilijk. 
De drie vragen zijn: Wat zien we hier? 
Van wanneer dateert de foto? En 
welke herinneringen heeft u aan dit 
gedeelte van het Kleiwegkwartier?

Oplossingen zoals altijd per mail naar 
buurtkrantbok@gmail.com of in de 
brievenbus op de Rozenlaan 20, uiterlijk 
23 februari 2023.

Voor dat we overgaan naar de oplossing 
van het vorige zoekplaatje, komen we nog 
even terug op het zoekplaatje daarvoor 
van de Robert Owenstraat in de verte. 
Na sluiting van de termijn voor inzending 
kregen we nog twee reacties met het goede 
antwoord. De eerste was van Bas van Wijk, 
84 (!) jaar woonachtig op de Diamantweg, 
nu verhuisd naar Schiebroek. De andere 
reactie kwam van de kleindochter van een 
inwoonster van Spijkenisse. Zij stuurde drie 
foto’s met het volgende bericht: ‘Mijn oma 
woont al jaren in Spijkenisse en krijgt via-
via en dus met een behoorlijke vertraging 
uw Buurtkrant maar zij is opgegroeid in 
de Robert Owenstraat en herkende de 
foto dan ook direct! Haar vader Govert 
Wetsteyn en haar moeder Aaltje van 
Ieperen woonden vanaf 1928 tot 1990 op 
nummer 7. De ouders van haar moeder 

woonden op nummer 14. Mijn oma vond 
het erg leuk om haar oude straatje in uw 
buurtkrant te zien en stond er dan ook op 
dat ik u alsnog een bericht stuurde met de 
foto’s.’ Op die drie foto’s zien we oma en 
opa in de deuropening en bij de viering van 
hun vijftigjarig huwelijk. Zo zie je maar, dat 
zelfs in het verre Spijkenisse de Buurtkrant 
wordt gespeld. 

Dan nu over naar naar het vorige 
zoekplaatje. Er kwamen tien inzendingen 
binnen, voor het merendeel van de vaste 
of regelmatige inzenders, maar ook van 
nieuwelingen als Chris Buitendijk, Marga 
Langendoen en Gerard van Doornik. 
Iedereen kwam met het goede antwoord. 
Voor Marga Langendoen was de herkenning 
gemakkelijk.Zij heeft op nummer 13 
gewoond, ook Chris Buitendijk zag zijn 
eigen laan afgebeeld. Hij schreef: ‘We 
zien de Julianalaan. Dat klinkt sommigen 
misschien onbekend in de oren, en dat is 
niet zo vreemd: deze straatnaam bestaat 
niet meer. Voor de Tweede Wereldoorlog 
heette de huidige Prinses Margrietlaan nog 
Julianalaan. De Duitse bezetter wilde echter 
elke link met het huis van Oranje uitwissen 
en zodoende werd de straat omgedoopt 

tot Hillegondalaan, niet te verwarren met de 
Hillegondastraat, twee straten verderop. Na 
de bezetting kreeg de straat dus weer een 
Oranje tint en werd deze vernoemd naar 
de in ‘43 geboren Prinses Margriet.’ Ook 
andere inzenders refereerden aan deze 
historie.  Bouke Savert van hem is weer 
de actuele foto (daarvoor dank) merkt bij 
het zien van de foto op: ‘Een verademing 

die drie prachtige antieke auto’s. Die rust 
keert nooit meer terug.’ Qua herinnering 
was die van Willy Tiggelman het levendigst: 
‘Rechts buiten beeld was de Julianaschool, 
de Mulo waar ik van 1959 tot 1963 leerling 
was. Als je zat te klieren, moest je het hele 
lange hoofdstuk WOII overschrijven, maar 
er werd ook fijn voorgelezen uit de Camera 
Obscura van Hildebrand.’ Gerard van 
Doornik heeft ook in de jaren vijftig en zestig 
de (Juliana) kleuterschool, lagere school 
en mulo bezocht. Ook John Krijgsman 
refereert aan iets dat zich net buiten de foto 
bevindt: ‘Aan de linkerkant op de foto, nog 
vóór de Willem van Hillegaersbergstraat, 
was in de jaren 1950/60 in een verbouwd 
souterrain de kapperszaak van Henk van 
Balen. Deze buurtkapper kwam aan het 
einde van de middag vaak over de vloer 
bij mijn grootmoeder, die woonde op 
de Straatweg naast de Tivolibrug. Voor 
mij was Ome Henk de gezellige oom die 
enkele dagen in de week bij Oma zijn 
borreltje dronk, moppen tapte en wel 
eens een dubbeltje voor mijn spaarpot 

gaf. Verder werd er vaak gekaart om geld 
en kwam soms de (toen nog illegale) 
roulettebak op tafel, met de gordijnen 
dicht natuurlijk, want aan de overzijde was 
het politiebureau. Ome Henk ging iedere 
maand met de trein naar Knokke om te 
gokken in het casino en kwam altijd terug 
met door buurtgenoten bestelde Belgische 
staatsloten en chocolade van Côte d’Or. 
In mijn  herinnering heeft de kapsalon tot 
eind jaren zestig bestaan. Misschien zijn er 
andere lezers die er meer over weten?’

Bart de Vrijer herinnert zich dat in het 
gymnastieklokaaltje (ook niet te zien op 
de foto) in de jaren vijftig van de vorige 
eeuw kerkdiensten werden gehouden van 
de Gereformeerde .Kerken (Vrijgemaakt). 
Ook wijst hij erop, dat sinds 2020 voor 
nummer 20b drie Stolpersteine liggen. Eva 
Osinga komt er nu bijna dagelijks: ‘In de 
voormalige school net buiten beeld rechts, 
is kinderdagverblijf Zazou. Mijn dochter 
gaat daar naar de BSO.’ Dan de datering. 
Stef Stolk bestudeert de foto altijd in detail:  
‘Aan de afgebeelde auto’s valt af te zien dat 
de foto voor de oorlog moet zijn gemaakt. 
Het pand op de hoek van de Willem van 
Hillegaersbergstraat dateert van 1929, de 
overige zichtbare panden zijn van oudere 
datum. De foto zal ergens in de jaren dertig 
zijn genomen.’ Bart de Vrijer denkt eind 
jaren twintig, begin jaren dertig. Mevrouw 
Van Boven heeft haar inzending in tweeën 
gedeeld. Bij het tweede deel schrijft zij 
keurig, dat dat uit de boeken komt. Zo weet 
zij dat het jaar van de opname 1938 is. Ook 
Bouke Savert komt precies op dat jaar uit.
Dan de cadeaubon. Bij de loting was Chris 
Buitendijk de gelukkige. We zullen hem 
bezorgen. 

Iris en René van café 
‘t Viaduct nu in Bichlbach

Na de invoering van het betaald parkeren 
twee jaar geleden (weet u het nog?) op 
1 februari 2021 klaagden al snel een 
aantal bewoners aan de rand van het 
Kleiwegkwartier over de toegenomen 
parkeerdruk bij hen.

Het ging voornamelijk om de Bergse 
Linker Rottekade en de Straatweg vanaf 
de Tivolibrug, dat is de brug even voorbij 
Lommerrijk, die over de vaart ligt die 
de verbinding vormt tussen de voor- en 
achterplas.

In een recente brief (20 december 2022) 
van de wijkraad van Hillegersberg aan het 
College van B&W wordt geadviseerd om 
het betaald parkeren op de Bergse Linker 
Rottekade zo snel mogelijk in te voeren. 
Het zou dan gaan om het gedeelte van de 
Veilingweg tot aan het fietspad dat leidt 
naar de Stoopweg. Dat gedeelte zou ook 
tot de parkeerzône 800 (Kleiwegkwartier) 
gaan behoren.

Gecompliceerder ligt de zaak op de 
Straatweg. Niet zozeer omdat de 
parkeerdruk daar niet groot is, wie wel 
eens over de Straatweg fietst of wandelt, 
ziet dat er op elk moment van de dag 
nauwelijks lege parkeervakken zijn, 
terwijl voor de invoering van het betaald 
parkeren in het Kleiwegkwartier maar de 
helft bezet was. Nee bij de invoering van 
het betaald parkeren op de Straatweg komt 
het probleem van de afstemming met de 
parkeerzônes 810, 811 en 812 aan de orde. 
Die zônes betreffen het winkelgebied van de 
Bergse Dorpsstraat en Weissenbruchlaan 
en de straten ten noorden en zuiden. 

U zult zich misschien afvragen waarom we 
aandacht besteden aan de invoering van het 
betaald parkeren buiten het Kleiwegkwartier. 

De relevantie voor de inwoners van het 
Kleiwegkwartier is, dat als die nieuwe straten 
tot de parkeerzone van het Kleiwegkwartier 
gaan behoren ze ook gaan meetellen bij 
de berekening van de parkeerdruk in het 
Kleiwegkwartier en zo dus ook invloed 
hebben op de lengte van de wachtlijsten 
voor parkeervergunningen.

De afstemming met Oud-Hillegersberg 
betreft twee zaken. Allereerst de grens. De 
gemeente wil ook de C.N.A. Looslaan bij 
het Kleiwegkwartier trekken, maar dat lijkt 
de wijkraad geen goed idee. Hun meer 
logische voorstel is de C.N.A. Looslaan bij 
Oud-Hillegersberg te laten horen.

Dan is er de afstemming qua venstertijden. 
In het Kleiwegkwartier loopt het betaald 
parkeren op maandag tot en met zaterdag 
tot 23.00 uur. In de gedeelten van Oud-
Hillegersberg waar nu betaald parkeren is, 
eindigt dat om 18.00 uur. Het voorstel van 
het College is om daar nu ook 23.00 uur 
van te maken. De ondernemers in Oud-
Hillegersberg, verenigd in de BiZ, zijn daarop 
tegen en de wijkraad sluit zich daarbij aan. 
Het is de horeca, die omzetverlies vreest.

Dan is er nog het punt van de huisjes op 
de eilanden in de Bergse Achterplas. De 
bewoners van die recreatiewoningen komen 
met de auto naar de aanlegsteiger aan het 
einde van de Molenwerf. Zij parkeren nu op 
de Straatweg.

De regel is dat voor jachthavens voor 
vijftig procent van de booteigenaren een 
parkeervergunning beschikbaar is en dat 
de beheerder die vergunningen mag laten 
rouleren. Ons Buiten, de vereniging van 
de eigenaren van die huisjes heeft erop 
gewezen, dat deze regeling onwerkbaar is 
voor hun organisatie. Er is geen beheerder. 

Het voorstel van Ons Buiten en de wijkraad 
is iedereen een parkeervergunning voor 
één auto te geven, althans te laten kopen.

In de dertien pagina’s tellende brief (de 
wijkraad heeft er werk van gemaakt) 
komen nog een aantal andere zaken aan 
de orde. Zo constateert de wijkraad, dat 
het participatie traject van de zijde van de 
gemeente onvoldoende is. Het heeft dat 
dan maar zelf georganiseerd. Op maandag 
28 november heeft de wijkraad zelf een 
bewonersavond georganiseerd, waarop 
ongeveer honderd mensen afkwamen. Een 
deel van de daar gemaakte opmerkingen 
is ook in de brief verwoord. In het verleden 
was bij de discussie over de invoering 
van betaald parkeren wethouder Bokhove 
van GroenLinks de kwaaie pier. Maar nu 
speelt voor een deel van de bewoners 
de discussie zich af in het eigen kamp. 
De verantwoordelijke wethouder voor 
mobiliteit is Karremans van de VVD. We 
hoorden al het grapje, dat hij zorgt voor een 
rehabilitatie van de naam Karremans.

Op de bewonersavond kwamen weer de 
bekende bezwaren tegen de invoering 
van betaald parkeren naar voren. Het 
zou niet werken, waarom geen blauwe 
zône of parkeren alleen toestaan voor 
vergunninghouders, etc. Wel bleek op de 
bewonersavond de meerderheid van de 
aanwezigen voor de invoering van betaald 
parkeren. Inwoners van Oud-Hillegersberg 
wezen op de aanstaande rioolvernieuwing 
in dat gebied en pleiten ervoor daarom de 
invoering van betaald parkeren uit te stellen 
tot dat die rioolvernieuwing is voltooid. 
De wijkraad ondersteunt dat voorstel. 
Vooralsnog houdt de gemeente vast aan 
invoering per 1 april 2023.

Chris Mast

Ze waren niet zoals zovelen te zien in een TV-programma over Nederlanders die naar het buitenland vertrekken. 
René en Iris van Britsem maakten gewoon hun eigen vlogs van hun verhuizing van café ’t Viaduct (station 
Rotterdam Noord) naar de Mähbergstüberl in het Oostenrijkse Bichlbach. Inmiddels is het bijna vier maanden 
geleden dat ze Rotterdam achter zich lieten. De Buurtkrant zocht ze (digitaal) op voor een gesprek.

Betaald parkeren ook op de Bergse 
Linker Rottekade en Straatweg

Studenten van de Hogeschool Van Hall 
Larenstein uit Velp organiseerden, in 
opdracht van De groengroep van de BOK 
op vrijdag 13 januari een wijkbijeenkomst 
over vergroening van de wijk. De 
bijeenkomst was druk bezocht. Er waren 
ongeveer vijftig mensen.

Sofie Schrover, voorzitter van de groengroep, 
opende de geanimeerde bijeenkomst in de 
kleine zaal van de Oranjekerk. Iedereen was 
op dat moment voorzien van een drankje 
en een hapje. De soep staat op vuur en 
het stokbrood wordt gesneden. Kinderen 
vermaken zich in een hoekje. Ze vertelt over 
de activiteiten van de afgelopen periode 
waarin kleine projecten voor een groenere 
wijk zijn gerealiseerd. Over contacten die 
zijn gelegd met verschillende instanties 
en personen. En over de opdracht die 
de groengroep heeft kunnen geven aan 
studenten van de Hogeschool Van Hall 
Larenstein uit Velp. 

Daarna kunnen mensen aan de slag om 
suggesties te geven over verbeteringen die 
kunnen worden aangebracht op het gebied 

van groenvoorzieningen en hun wensen 
kenbaar maken. Dat gebeurt in het midden 
van de zaal rondom een Touchscreentafel, 
die is meegebracht door de studenten. De 
plattegrond van de wijk is daarop te zien 
en deelnemers kunnen aangeven waar het 
groen gewenst is. De suggesties worden 
opgeslagen. De resultaten zijn na afloop 
van deze sessie direct te zien. Aan de 
rand van de ruimte zijn stands ingericht 
waar informatie kan worden gekregen. 
Bijvoorbeeld over het waterbeheer in de 
Bloemenbuurt, Gravenbuurt en straks 
ook in de Statenlaanbuurt. De stand 
van Grondwater Op Peil (GOP) laat een 
video zien en heeft folders. Ook zijn er 
ambtenaren van de gemeente Rotterdam 
aanwezig met een stand over Rotterdams 
Weerwoord. Ze geven informatie over 
mogelijkheden en subsidies om jouw 
balkon, tuin, geveltuin of buurttuin voor te 
bereiden op een extremer klimaat. 

Het laatste onderdeel van de bijeenkomst 
bestaat uit een presentatie onder de noemer 
100 jaar groen in het Kleiwegkwartier. De 
auteur van Een eeuw Kleiwegkwartier laat 

zien hoe de agrarische en groene omgeving 
rondom de Kleiweg in de jaren twintig en 
dertig is versteend door de dichtbebouwde 
particuliere woningbouw. En hoewel de wijk 
is omgeven door het groen van de parken 
en het water van de Bergse plassen zijn de 
buurten zelf veelal vrij ‘stenig’ gebleven en 
is het Kleiwegkwartier erg gevoelig voor 
hittestress. Groene tuinen, geveltuinen en 
bomen zijn belangrijke wapens om dit tegen 
te gaan. Twee-derde van de buitenruimte 
is bezit van de woningeigenaren. De helft 
daarvan is bedekt met stenen en tegels. 
Het groenen maken van de wijk zal dus 
voor een belangrijk deel van bewoners 
moeten komen. De gemeente Rotterdam 
zorgt voor het openbare groen in de 
straten, het Melanchtonpark en de kleine 
stukjes groen in de wijk.  

Sofie, voorzitter van de Groengroep, sluit 
de bijeenkomst ook weer af. Nu met de 
mededeling dat de informatie van deze 
middag en het handboek dat de Groengroep 
zal ontvangen van de studenten-
onderzoekers niet het eind van het proces 
is, maar slechts het begin. Deelnemers 
van deze middag zijn uitgenodigd mee te 
blijven doen en denken. Iedereen heeft de 
gelegenheid gekregen om naam, adres en 
mailadres achter te laten om geïnformeerd 
en betrokken te blijven.

Henk Koetsveld

Druk bezochte wijkbijeenkomst 
voor een groener Kleiwegkwartier

Leden van de Groengroep en de studenten die hen ondersteunen, vanaf links Tim Newman, 
Derk Schipper, Remco Bruinsma, Mike Snoeck, Meike Verbrugge, Lotte Hartkamp en  
Sofie Schrover. Mike, Meike en Lotte zijn de studenten. Op deze foto ontbreken Mats Morello  
(student) en Esmae Wittemann en Friedemann Römhild. (foto: Theo Joosten)

Wie niet aanwezig kon zijn,  
maar wel wil worden betrokken  
bij de vergroening van de wijk  

kan zich wenden tot  
groen@bokrotterdam.nl

Voor Iris en René was Bichlbach, niet ver van de 
Duitse grens bij Garmisch-Partenkirchen, al tientallen 
jaren hun vaste vakantiebestemming. In 2006 waren 
ze bijna verhuisd naar het nabijgelegen Ehrwald 
om een nieuwe start te maken, maar op het laatste 
moment ketste de aankoop van het beoogde pand 
af. Ze bleven in Rotterdam, namen het oude café 
’t Viaduct op de hoek van de Ceintuurbaan over en 
verhuisden met hun zaak in 2016 naar het leegstaande 
stationsgebouw. Toch bleef het verlangen naar 
Oostenrijk kriebelen. Tijdens de wintersportvakantie in 
Bichlbach in 2022 kwam een unieke kans voorbij: de 
94-jarige eigenaresse van het pension Mähbergstüberl 
bood haar zaak te koop aan.

René: 'We kenden de zaak nog van vroeger, toen 
er ook nog een restaurant was. En de eigenaresse 
herkende Iris nog van heel lang geleden. De koop 
werd beklonken en op 3 oktober kregen we de sleutel. 
Ondertussen waren de verkoop van ’t Viaduct en van 
ons huis in Rotterdam in orde gekomen zodat niets 
meer in de weg stond om naar Oostenrijk te verhuizen.'

René en Iris waren altijd gewend om hard te werken 
en dingen naar eigen inzicht en als het even kon 
eigenhandig voor elkaar te krijgen. Iris: 'Het pension 
was netjes maar ook gedateerd. Dat wat we zelf 
kunnen, hebben we zelf aangepakt. Alles geschilderd 
en de kamers en meubels nieuw gestoffeerd. Maar 
wel met een Oostenrijks karakter, zoals dat voor 
onszelf prettig voelt. Koeien en herten zijn een overal 
terugkerend thema. Het mooiste compliment kwam van 
een dorpsbewoner die zei: 'De meeste buitenlanders 
die hier komen breken alles weg en zetten er een 
IKEA-interieur in. Jullie hebben gemoderniseerd met 
behoud van de originele sfeer.' Dat is dus wat we 
wilden bereiken, voor onszelf en voor onze gasten. Al 
het oude wegslopen zou ook nog eens zonde zijn van 
het degelijke vakmanschap waarmee de meubels en 
betimmeringen zijn gemaakt zijn.'

Dat vaklieden inmiddels ook in Oostenrijk schaars 
zijn hebben René en Iris ondervonden toen ze 
de badkamers wilden laten moderniseren. René: 
'Wachttijden van een jaar zijn momenteel normaal. 
Dus we hebben één badkamer zelf vernieuwd en de 
rest netjes opgeknapt. Over een tijdje zien we verder. 

We wilden graag met de jaarwisseling open en dat 
is gelukt. Het was drie maanden keihard doorpezen. 
Maar toch voelde dit heel anders dan zeven dagen 
per week een kroeg openhouden. In mijn hoofd was 
ik relaxed aan het hobbyen met de opbouw van iets 
moois. Het stofferen van tientallen banken en stoelen 
was een hele klus, om nog te zwijgen van het in elkaar 
zetten van achttien kroonluchters in de vorm van een 
hertengewei, maar we zagen per dag het resultaat. En 
nu zijn onze werkdagen een stuk korter: we verzorgen 
het ontbijt en daarna maken we de kamers weer in 
orde. De gasten zien we pas aan het einde van de 
dag terug. Ze kunnen een biertje drinken aan de bar. 
Maar we verzorgen geen maaltijden, er zijn genoeg 
restaurants in de buurt. Zo kunnen we ons pension 
gemakkelijk samen runnen. Sowieso is het een 
verademing om in dit dorp te leven, ver weg van de 
hectiek van de grote stad. En die rust zochten we ook.'

Durven jullie na vier maanden al te zeggen dat je 
een goede keuze hebt gemaakt? René: 'Je kunt ook 
zeggen dat we een domme stap gezet hebben: een 
mooi huis en een goedlopende zaak verkopen en in 
een ander land weer van voren af aan beginnen. Maar 
ik was erg moe van jarenlang hard werken in ’t Viaduct. 
Ik heb plezier in wat ik hier doe, krijg er energie van'. 
Iris: 'Samen werken aan iets wat toch een droom van 
ons beiden was is heerlijk. Ik merk dat bij René de 
stress verdwenen is, hij is opgebloeid. Het is zo fijn 
dat ik mijn mannetje van vroeger weer terug heb.'

In de Mähbergstüberl is plaats voor achttien gasten. 
In de naam van de website zijn voor ons gemak de 
puntjes weggelaten: www.mahbergstuberl.com  

Bichlbach ligt op zo’n 850 km van Rotterdam en is 
per auto of trein in acht tot tien uur te bereiken. De 
omgeving is geschikt voor vele vormen van zowel 
zomer- als winterrecreatie. Dat is allemaal te zien op 
de website. Daar vind je ook de vlogs van René en Iris 
over hun belevenissen sinds oktober 2022.

In de volgende Buurtkrant een gesprek met de 
opvolger(s) van Iris en René als exploitant van café 
‘t Viaduct.

John Krijgsman

Iris en René met Pien en Millie, Berner Sennenhonden voor hun Frühstuckspension. (foto: privé)

De Mähbergstüberl in Bichlbach, Oostenrijk. (foto: privé)

Het onderkomen van Alfacom
Na het verschijnen van het vorige nummer van de 
Buurtkrant met daarin het artikel onder de kop 
Alfacom blijft zoeken naar een nieuw onderkomen 
ontvingen we een reactie van de eigenaar van 
het pand waarin Alfacom tot vijf jaar geleden was 
gevestigd. In dat artikel wekte Marlon de indruk, dat 
hij daar plotsklaps de boodschap had gekregen, 
dat hij binnen zes weken moest vertrekken.

Maar de kwestie ligt wat anders. We citeren: 'Ik lees 
uw blad altijd met plezier, maar het interview met 
Marlon van Alfacom schoot bij mij in het verkeerde 
keelgat. Dit is waarom. Wij hebben het pand op 
nummer 197 (voorheen 197a en b) als geheel 
gekocht van de vorige eigenaar. De voorwaarde in 

het koopcontract (dat in december 2016 is getekend) 
was dat het pand uiterlijk 31 december 2017 vrij 
van huurders werd opgeleverd. De vorige eigenaar 
heeft geheel volgens de wet een opzegtermijn van 
één jaar aangehouden. Dat betekent dat Marlon 
destijds een aangetekende brief heeft ontvangen 
over de opzegging van de huur. Marlon heeft in 
2017 een heel lange tijd geen actie ondernomen. Ik 
heb hem zelfs getipt over mogelijke andere locaties 
voor zijn winkel. Uiteindelijk is er een kort geding 
aangespannen door de vorige eigenaar, dat Marlon, 
terecht heeft verloren. Wij zijn negatief in het nieuws 
gekomen, omdat wijkbewoners nu denken dat wij de 
arme Marlon eruit hebben gezet. Dat is in het geheel 
niet het geval.' Waarvan acte.

Voorraadkastje 
bij de Oranjekerk
Vlak voor Kerstmis is in de tuin van de Oranjekerk op de hoek van de Akkerwindestraat en Rozenlaan 
een voorraadkastje geplaatst. Buurtgenoten die dat willen, kunnen daar voedingsspullen in plaatsen en 
buurtgenoten die het niet zo breed hebben, kunnen daar iets uithalen.

Louis Krüger, de nieuwe predikant van de Oranjekerk, 
mailde al, dat hij een heel ontroerende ervaring had 
gehad. Een oud vrouwtje stond er wat spullen uit te halen 
en in haar tas te stoppen. Als het aan hem ligt, dan deelt 

de Oranjekerk dit initiatief met de buurt. En zijn het niet 
alleen de diakenen van de kerk maar ook een team uit 
de buurt, dat op gezette tijden het kastje bevoorraad. 
Opgave bij de BOK. (foto: Theo Joosten)

Historische lezing op
maandag 6 februari

Centraal staan, naast de laatste burgemeester van 
Hillegersberg, Van Kempen, de burgemeesters  
Le Fèvre de Montigny, De Villeneuve en Dhont. Korter 

aan de orde komen wethouders als Maarten Dijkshoorn 
en A.J. Breedveld en secretaris Van Ballegooij. Naar al 
deze mensen zijn in ons gebied straten, lanen of singels 
genoemd, zij het dat het naar Dhont genoemde plein een 
andere naam heeft gekregen.

De inloop is van  19.30-20.00, delezing begint om 20.00 
uur en duurt tot 21.15, daarna tot 22.00 uur napraatje. De 
bijeenkomst is gratis, iedereen is welkom. Aanmelding is 
gewenst, maar niet noodzakelijk.

De Stichting Historisch Hillegersberg Schiebroek 
(SHHS) organiseert op maandag 6 februari in 
de Hillegondakerk de eerste lezing van dit jaar. 
Jan Cees van Duin (voorzitter van de stichting) 
zal spreken over De laatste burgemeesters van 
Hillegersberg en Schiebroek.

De Laantjes krijgen ander profiel
Een werkgroep van actieve bewoners houdt zich in 
het kader van de komende rioolvervanging in het 
Statenlaankwartier en de (drie) laantjes ook bezig met 
de vraag of en zo ja hoe de buitenruimte moet worden 
veranderd. Met de drie laantjes wordt bedoeld de 
Heiligerleelaan, de Wilhelminalaan en de Elisabethlaan.

De werkgroep analyseert: ‘De huidige inrichting is zo, dat 
de trottoirs soms slecht en vaak nagenoeg niet en soms 
geheel niet bruikbaar zijn voor voetgangers. Niet alleen is 
het op veel plekken onmogelijk om met zijn tweeën naast 
elkaar te lopen, het voetpad is ook niet bruikbaar voor 
ouders met kinderen of een kinderwagen of ouderen 
met een rollator. Dat heeft niet alleen te maken met 
overhangende begroeiing uit tuinen, maar vooral met 
smalle straten, zeer smalle trottoirs, geparkeerde auto’s 

die soms met één wiel op het trottoir staan. Het gevolg 
is dat gebruikers uitwijken naar de rijweg. Logisch als 
het trottoir feitelijk ongeschikt is, maar minder logisch in 
de ogen van automobilisten, die daar niet bij voorbaat 
op zijn bedacht en dan ook niet automatisch rekening 
houden met het gebruik van de weg als voetpad.’    

De werkgroep wil het openbaar gebied dan ook vanuit 
een ander perpectief gaan bekijken. Kort geformuleerd: 
de buitenruimte wordt niet ingericht uitgaande van 
de auto, maar vanuit het gezichtspunt van fietsers 
en voetgangers. Meer het principe van auto te gast. 
Modellen als voetgangersstraat, fietsstraat en woonerf 
komen dan meer in aanmerking. Een raadpleging van de 
bewoners over de denkrichting van de werkgroep wordt 
voorbereid.
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Oplage:  5.000
Opmaak:  Cynthia Boshart
Druk:  Goos Reclamemakers,  
 Ouderkerk aan den IJssel 

Colofon BOK

Corry’s Dierenwinkel
Bergpolderplein 2-3
3051 GA Rotterdam

Telefoon: 010 4611295

Openingstijden:
ma. t/m do. 9.00 tot 18.00

vr. van 9.00 tot 21.00, zat. 9.00 tot 17.00

  tevens kunt u bij ons
 terecht voor het trimmen
 van uw hond

Basis Zdrave
Praktijk voor 

Fysiotherapie Mw.P.N.Leone
Fysiotherapie / McKenzie Therapie
Oedeem Therapie / Lymfedrainage

Medische Fitness Training

Begoniastraat 6, 3051 LC Rotterdam, 
010 - 418 07 58 

Zie ook onze website

www.bzfysiotherapie.nl
Geen wachtlijst, meestal geen verwijsbrief nodig,

contracten met de grotere zorgverzekeraars.

GELD NODIG?

Cash4gold&goods

GELD NODIG?
Hoogste prijs voor uw goud, 

direct geld

Cash4gold&goods

opeNINgstIjdeNopeNINgstIjdeN
Maandag t/m Vrijdag 10.00 - 16:30

Zaterdag & zondag op afspraak

INKoop eN BeleNeN vAN
goud eN KostBAre 

goedereN

Rozenlaan 2A - 3051 LR Rotterdam
06 - 13 26 13 48

info@cash4GoldandGoods.nl

Nieuwe speelplek
Het Melanchtonpark heeft een nieuwe speelplaats voor de kinderen. Hij is inmiddels in gebruik genomen op  
de plaats van de zandbak aan de rand van het grote grasveld nabij het Kippenbruggetje naar de Hoofdlaan.

De bootcamp, een stukje verder, wacht op het plaatsen van een vaste ondergrond. Tot zo lang is hij met een 
herkwerk afgesloten. Op de foto van Theo Joosten vieren (links) Kaj (9) en Joris (10) de ingebruikname.

Oproep hek 
(nogmaals)
Na het verhaal in de vorige Buurtkrant over het verdwijnen 
van het smeedijzeren hek van het pand Straatweg  
79 (zie foto) is de BOK gebeld door iemand die wist bij 
welke sloper dat hek zou zijn te vinden.

Helaas is zijn bericht in het ongerede geraakt. Wil hij zo 
vriendelijk zijn opnieuw contact op te nemen met de BOK?

Wie herinnert zich tussen  
1954 en 1960 de trompetman?
John Krijgsman maakte de redactie attent op een oproep 
die Roland Vonk heeft gedaan. De muzikale archivaris is 
elke zondagochtend vanaf 11.00 uur op Radio Rijmond te 
beluisteren. In een uitzending over straatmuzikanten riep 
hij ook de hulp in van bewoners van het Kleiwegkwartier. 
Zijn Facebook-vriend Henk Timmermans herinnerde zich 
dat ‘in het Kleiwegkwartier tussen 1954 en 1960 een dikke 
man in een invalidewagen (met handbediening) trompet 
speelde. Hij had een hondje, en foxterriër, dat geld 

ophaalde. Als een winkelier niet betaalde, stak de man 
zijn trompet in de deuropening en schetterde erop los. Hij 
zat altijd in witte lakens of dekens, soms stapte hij uit zijn 
wagen om wat te pakken. Ook liep hij áchter zijn wagen.’

Bij wie gaat er een lichtje branden of een belletje rinkelen? 
Reacties direct aan Roland Vonk  (rolandvonk@telfort.nl) 
en/of aan de BOK.

Henny Kouwenhoven 1940 - 2023
Op 16 januari 2023 overleed Henny Kouwenhoven, één van 
de langjarige steunpilaren van de BOK. Tien jaar - van 1983 
tot 1993 - was ze coördinator van de Buurtkrant. Daarna 
tot september 2014 maakte ze zich in dezelfde functie 
verdienstelijk in de buurtwinkel.

Onder het kopje Buurtkrantredactie lijdt gevoelig verlies 
werden haar werkzaamheden als volgt gekarakteriseerd: 
‘Henny heeft jarenlang leiding gegeven aan onze 
bezorgers. Zij heeft in de periode dat de krant nog met 
de hand werd geplakt, nachten met lijm aan haar vingers 
gestaan om de artikelen leesbaar in de krant te krijgen. 
Ook heeft zij er vanaf het begin op toegezien dat onze 
krant een vaste spelling hanteert.’

Henny verliet de redactie, niet omdat zij het redaktiewerk 
niet meer leuk vond, maar omdat zij ander werk binnen de 
BOK wilde gaan doen.

Dat was in de wijkwinkel. Zoals de Buurtkrant in maart 
1995 schreef: ‘Momenteel bestaat de ploeg uit vijf 
vrijwilligers, die samen met de beroepskracht de winkel 
draaiend houden door elk een dagdeel van 9.30 tot 12.30 
uur voor hun rekening te nemen.’ Ook werd uitgelegd wat 
de wijkwinkel precies was. Geen gewone winkel maar een 
winkel waar bewoners terecht kunnen met vragen over 
wonen, woonogeving, de wijk, gemeentelijke belastingen 
en dergelijke.

Meer dan tien jaar, tot december 2004, verzorgde Henny 
in de Buurtkrant ook een rubriek genaamd Uit de wijkwinkel 
(met haar getekende portret als herkenningsteken, zie inzet) 
waarin die zaken voor alle lezers ook werden behandeld. 
Tot september 2014 bleef ze op haar post in de wijkwinkel. 
Van een afscheidsetentje wilde ze niets weten, haar motto 
was: Weg is ook echt weg.

In oktober 2012 ontving ze de legpenning van de toenmalige 
deelgemeente Hillegersberg-Schiebroek. Speciaal voor 
haarv inzet gedurende 23 jaar voor het Ouderenplatform 
HIS en het WMO platform.


